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KF § 16 Dnr 2024/000043 
 
Frågestund på kommunfullmäktige - allmänheten och 
ledamöterna under 2024 
 
Ärende 
Allmänhetens frågestund är en stående punkt på fullmäktiges dagordning i 
enlighet med i kommunfullmäktiges arbetsordning § 34. Allmänheten har 
möjlighet att ställa frågor till kommunfullmäktiges ledamöter. Allmänheten 
behöver inte avisera frågorna i förväg utan ställer dem direkt på 
sammanträdet under denna punkt. Allmänheten kan även ställa en skriftlig 
fråga som i sådana fall läses upp av fullmäktiges presidium. 
 
En ledamot av kommunfullmäktige eller en tjänstgörande ersättare, får för 
att inhämta upplysningar ställa enkla frågor. En fråga kan vara skriftlig och 
inlämnad till kommunstyrelsens kansli i tid innan sammanträdet. Den får 
även ställas direkt på sammanträdet. En enkel fråga leder inte till debatt i 
fullmäktige. En enkel fråga ska kunna besvaras med ett ja eller nej. En mer 
utförlig fråga som kan leda till debatt får ställas som en interpellation. En 
enkel fråga bör besvaras senast vid sammanträdet efter det den har ställts. 
 
Frågor under sammanträdet 
Anna Frej, S, utvecklar svaren på två frågor som ställdes vid föregående 
sammanträde med kommunfullmäktige: 
 
Vid föregående möte ställde Ingmarie Lindqvist, C, en fråga om anställdas 
svar via mail. Anna Frej, S, berättar att kommunen har en riktlinje för 
kommunikation, en handbok som säger att svar om att ett mail är mottaget 
ska ges inom ett dygn på vardagar. Om det finns vissa funktioner som sällan 
svarar så behöver det uppmärksammas inom berörd enhet.  
 
Erik Fastevik, C, ställde även han en fråga vid föregående sammanträde, om 
neddragningar inom ambulanssjukvården och vad kommunen gjorde åt det. 
Anna Frej, S, svarar att frågan diskuteras inom Umeåregionssamarbetet, 
och att frågan bevakas. I dagsläget finns det inget att besluta om angående 
det men Umeåregionen följer utvecklingen.  
 
Erik Fastevik, C, ställer en fråga vid dagens sammanträde, om majoriteten 
har för avsikt att erbjuda fritt bad under sommaren till skolungdomar, på 
samma sätt som tidigare år.  
 
Anna Frej, S, besvarar frågan med ett ja.  
____ 
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KF § 17 Dnr 2024/000087 
 
Vännäs Fastigheter AB och dess dotterbolag - Uppföljning i 
samband med årsredovisning/bokslut 2023 
 
Ärende 
På kommunfullmäktiges sammanträde deltar Mattias Forsström, VD för 
Vännäs Fastigheter AB, för uppföljning av bolagets samt dotterbolagens 
verksamhet utifrån resultatet i årsredovisningen för 2023. Vännäs 
Fastigheter AB ägs till hundra procent av Vännäs kommun. Bolaget äger i 
sin tur Fastighetstjänster i Vännäs AB. Utöver det äger Vännäs Fastigheter 
AB även 49% av Wendenes AB som i sin tur äger 40% av Vännäs 
Industrihus AB. 
 
Vännäs Fastigheter AB:s resultat före dispositioner och skatt blev ett 
underskott om 6,2 mkr.  
 
De ekonomiska målen säger att soliditeten ska vara minst 15 % och 
avkastningen minst 5 %. Resultatet för 2023 visar en soliditet på 22,7 % och 
en avkastning på 5,7 % vilket innebär att bolagets ekonomiska mål 
uppfylldes i sin helhet för 2023.  
 
Beslutsunderlag 
Presentation bokslut 2023, Mattias Forsström, 2024-04-29 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Fullmäktige noterar till protokollet att uppföljning av Vännäs Fastigheter 
AB och Fastighetstjänster i Vännäs AB har genomförts.  
____ 
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KF § 18 Dnr 2024/000033 
 
Bokslut - Årsredovisning för Vännäs kommun 2023 
 
Ärende 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till årsredovisning 
för Vännäs kommun för perioden 2023-01-01 – 2023-12-31. 
Årsredovisningen omfattar samtliga nämnder inklusive kommunens 
bolagskoncern. Vännäs kommuns bolag styrs genom ägardirektiv och den 
kommunala verksamheten styrs genom att en strategisk plan för ett antal år 
framåt i tiden fastställs. Kommunfullmäktige har fastställt mål inom 
perspektiven ekonomi, medborgare, medarbetare och samhällsutveckling 
som följs upp i samband med årsredovisningen.  
 
Den sammanfattande bedömningen för samtliga perspektiv blev en delvis 
uppfylld nivå. Resultatet för kommunkoncernen uppgick till 55 mkr varav 
kommunen stod för 42,7 mkr. Överskottet återfanns inom finansen där 
ökade skatteintäkter på 9,3 mkr och bidrag på 6,6 mkr bidrog. Kommunens 
pensionsplaceringar ökade med 6,8 mkr i värde. Nämnderna bidrog 
tillsammans med 2,7 mkr till överskottet. Vård- och omsorgsförvaltningen 
samt plan- och miljönämnden redovisade underskott på 0,8 mkr respektive 
0,2 mkr.  
 
Fullmäktige ska fastställa årsredovisningen. Facklig samverkan i ärendet 
har skett den 21 mars. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2024-04-16, § 22 
Tjänsteskrivelse, Henrik Olofsson, Henrik Åström, 2024-03-17 
Årsredovisning 2023 
Nämndernas verksamhetsberättelser 
Bolagskoncernens verksamhetsberättelse 
Räkenskaper 
 
Förslag under sammanträdet 
Gösta Eklund, M, föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag om att 
fastställa årsredovisningen.  
 
Krister Andersson, MP, föreslår att ett tillägg görs om att koldioxidbokslut 
ska ingå som en del av årsbokslutet framöver.  
 
Anna Frej, S, föreslår att tilläggsyrkandet avslås.  
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag om att fastställa 
årsredovisningen i enlighet med kommunstyrelsens förslag och ett 
tilläggsförslag om att koldioxidbokslut ska ingå i bokslutet framledes.  
 
     Forts  
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Forts KF § 18 
 
 
Ordförande frågar kommunfullmäktige hur det ställer sig till förslagen och 
finner att fullmäktige beslutar att fastställa årsredovisningen och att avslå 
tilläggsförslaget om koldioxidbudget. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Upprättad årsredovisning för Vännäs kommun per 2023-12-31 fastställs. 
____ 
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KF § 19 Dnr 2024/000052 
 
Revisionsberättelse för 2023 och beslut om ansvarsfrihet 
 
Ärende 
I revisorernas uppgifter ingår att bedöma om den kommunala 
verksamheten bedrivs på ett ändamålsenligt, och från ekonomisk synpunkt, 
tillfredsställande sätt, om räkenskaperna är rättvisande och om den kontroll 
som görs inom nämnderna är tillräcklig. Revisorerna ska årligen avge en 
revisionsberättelse med ett uttalande om ansvarsfrihet för 
kommunstyrelsen, nämnder och förtroendevalda tillstyrks eller ej. 
Berättelsen ska även innehålla en redogörelse för den revision som bedrivits 
under året. 
 
I revisionsberättelsen för år 2023 tillstyrker revisionen att kommunens 
årsredovisning godkänns samt att kommunstyrelsen, nämnderna och de 
enskilda ledamöterna i dessa organ beviljas ansvarsfrihet.  
 
I enlighet med kommunallagen kap 5 § 47-48 får inte ledamot eller ersättare 
eller dennes närstående delta i handläggning av ärende om ansvarsfrihet för 
verksamheten. För att det ska bli praktiskt möjligt att bevilja ansvarsfrihet 
för kommunens verksamheter medger kommunallagen att frågan om 
ansvarsfrihet delas upp nämnd för nämnd och att jäv endast gäller när den 
egna nämndens ansvarsfrihet behandlas. Beslut om ansvarsfrihet gäller för 
2023.  
 
Beslutsunderlag 
Revisionsberättelse för 2023 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Revisionsberättelse för 2023 läggs till handlingarna.  
 
Samtliga nämnder beviljas ansvarsfrihet.  
 
I beslutet om ansvarsfrihet för barn- och utbildningsnämnden deltar inte 
följande ledamöter på grund av jäv: Johan Ågren, S, Matilda Lundberg, C, 
Agneta Nilsson, M, Hanna Lindberg, V, Sandra Bingebo, KD, Per-Erik 
Lundmark, S, Maria Sundström, M, Bengt-Erik Näslund, V, och Emma 
Lundkvist, SD.  
 
I beslutet om ansvarsfrihet för kommunstyrelsen deltar inte följande 
ledamöter på grund av jäv: Anna Frej, S, Anders Nilsson, C, Agneta Nilsson, 
M, Lillemor Lundgren, S, Anton Pettersson, S, Leif Andersson, S, Ulla-Britt 
Andersson, M, Viktoria Lapinniemi, V, Erik Fastevik, C, Emma Lundkvist, 
SD, Johan Ågren, S, Sofie Gustafsson, S, Gösta Eklund, M, Henric 
Jakobsson, S, Bengt-Erik Näslund, V, Hanna Lindberg, V, Matilda 
Lundberg, C, Ingmarie Lindqvist, C, Elisabeth Essebro, KD, Per Nordlund, 
SD, Krister Andersson, MP.   
 
     forts 
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Forts KF § 19 
 
 
I beslutet om ansvarsfrihet för Liljaskolans styrelse deltar inte följande 
ledamöter på grund av jäv: Gösta Eklund, M, Tommy Bingebo, C, Per-Erik 
Lundmark, S, Olof Johnson, S, Agneta Nilsson, M, Erik Fastevik, C. 
 
I beslutet om ansvarsfrihet för plan- och miljönämnden deltar inte följande 
ledamöter på grund av jäv: Sofie Gustafsson, S, Anton Pettersson, S.  
 
I beslutet om ansvarsfrihet för valnämnden deltar inte följande 
ledamöter på grund av jäv: Olof Johnson, S, Lena Carneland, S, Leif 
Andersson, S, Gösta Eklund, M, Sandra Bingebo, KD. 
 
I beslutet om ansvarsfrihet för vård- och omsorgsnämnden deltar inte 
följande ledamöter på grund av jäv: Henric Jakobsson, S, Ingmarie 
Lindqvist, C, Maria Sundström, M, Per Nordlund, SD, Ulla-Britt Andersson, 
M, Hanna Lindberg, V.  
____ 
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KF § 20 Dnr 2024/000060 
 
Plan- och miljönämnden - hantering av underskott 2024 
 
Ärende 
Plan- och miljönämndens resultat för 2023, blev -0,2 mkr vilket motsvarar 
en avvikelse mot budget med -1,4 %. 
 
Underskottet är främst inom räddningstjänsten verksamhet, bland annat 
fler larm än tidigare år, fler utbildningsinsatser och ökande underhåll och 
reparationer av fordon. Prognostiserat överskott inom övriga verksamheter 
minskade på grund av minskade intäkter inom plan- och byggområdet.   
 
Räddningstjänsten har inlett arbete med kontinuitetsplanering och stärkt 
beredskap för kris och krig samt förberedelse för extremväder och ökade 
miljökrav och ser att detta arbete skulle försvåras om nämnden behöver ta 
med sig 2023 års underskott till kommande år.  
 
Plan- och miljönämnden äskar därför att underskottet för 2023 om 0,2 mkr 
inte överförs till nämndens budget för 2024. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2024-04-16, § 23 
Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-03-26, § 30 
Delegeringsbeslut, plan- och miljönämndens ordförande, 2024-03-12 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Plan- och miljönämnden underskott för 2023, –0,2 mkr, överförs inte till 
nämndens budget 2024. 
____ 
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KF § 21 Dnr 2024/000038 
 
Vård- och omsorgsnämnden - Hantering av underskott 2023 
 
Ärende 
Vård- och omsorgsnämndens resultat för 2023, blev -0,8 mkr vilket 
motsvarar en avvikelse mot budget med -0,3 %. 
 
Övergripande bestod avvikelsen mot budget främst genom ökade kostnader 
i samband med införandet av nytt verksamhetssystem. Nämnden har under 
2023 genomfört ett flertal åtgärder för att öka nämndens förutsättningar för 
budget i balans. Det beslutade omställningsarbetet inom LSS har fortgått. 
Genomlysning av effektiviteten inom IFO visade att kommunen hade fler 
konsultstödda familjehem och HVB-placeringar jämfört med liknande 
kommuner och ett omfattande utvecklingsarbete påbörjades. Resultatet för 
2023 visar +1,5 mkr för IFO. Däremot har behov av mycket avancerade, 
omfattande och kostsamma vårdinsatser på individnivå påverkat nämndes 
förutsättningar negativt. Nämndens insatser för enskilda är starkt 
lagreglerade och ska dygnet runt årets alla dagar säkerställa god trygg vård, 
vara tillgängliga för att kunna agera patient- och brukarsäkert på uppkomna 
akuta situationer. Ett krav som finns för nämnden även om 
budgetförutsättningar saknas.  
 
Nämndens effektiviseringsarbete behöver fortgå för att säkerställa en 
budget i balans. Vård- och omsorgsnämnden äskar därför hos fullmäktige 
att underskottet från 2023 inte ska tas med till nämndens budget för 2024. 
 
Kommunstyrelsen har som en del i sitt uppdrag att granska övriga nämnder 
och med det i åtanke beslutade styrelsen att uppmärksamma det goda 
arbetet som vård- och omsorgsnämnden genomfört för att få sin budget i 
balans och ser det som mycket positivt att nämnden är väldigt nära att hålla 
sin budget för 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2024-04-16, § 24 
Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-03-05, § 14 
Protokoll vård- och omsorgsnämnden, 2024-02-08, § 5 
Tjänsteskrivelse Ulrica Westerlund, 2024-02-05 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Vård- och omsorgsnämndens underskott för 2023, –0,8 mkr, överförs inte 
till nämndens budget 2024. 
____ 
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KF § 22 Dnr 2024/000051 
 
Överföring av medel från investeringsbudget 2023 till 
investeringsbudget 2024 
 
Ärende 
I investeringsbudget 2023 finns det avsatta medel för investeringar som inte 
har blivit fullföljda under året. Det handlar om investeringar inom barn- och 
utbildningsnämnden för IT-verktyg, Vännäs fastigheter AB för åtgärder på 
fastighet Thor 6 på fordonshus 2 samt inom kommunstyrelsen för 
tennisbana, pendlarparkering, på fastigheten Vändan 1 samt på förskolan 
Snickargården.  
 
Det finns olika orsaker till att projekten inte är avslutade, bland annat 
förlängd projekttid, arrende för marken har inte kunnat slutföras och 
upphandling som överklagats. En del projekt är påbörjade under tidigare år 
och endast en del av ursprunglig investeringsbudget önskas överflyttas, 
medan en del projekt ännu inte har påbörjats och där önskas överflytt av 
hela den ursprungliga investeringsbudgeten.  
 
Då behovet av färdigställande/påbörjande fortfarande kvarstår föreslås att 
medel flyttas över till investeringsbudget för innevarande år. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2024-04-16, § 25 
Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-03-26, § 23 
Tjänsteskrivelse Mattias Forsström, 2024-03-15 
Tjänsteskrivelse Carola Nordlöf, 2024-03-13 
Protokoll barn- och utbildningsnämnden, 2024-02-19, § 13 
Tjänsteskrivelse Tomas Åström, 2024-01-22 
 
Förslag under sammanträdet 
Erik Fastevik, C föreslår att ett tillägg görs om att kommunfullmäktige 
beslutar att lyfta policy för hantering av finansiering mellan åren och 
samtidigt föreslå lämpliga ändringar om så finnes nödvändigt.  
 
Leif Andersson, S, föreslår ajournering som genomförs. 
 
Anna Frej, S, föreslår avslag på tilläggsförslaget utifrån att det är oklart om 
det finns en specifik policy eller om det är en muntlig överenskommelse. 
Frågan om hur finansiering mellan åren ska hanteras framgent är något som 
bör diskuteras i budgetberedningen och inte i fullmäktige.  
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag från kommunstyrelsen om 
att bifalla överföring av de uppräknade investeringarna från 
investeringsbudget 2023 till investeringsbudget 2024 samt ett 
tilläggsförslag från Erik Fastevik, C, om att ta upp i fullmäktige hur policy 
för överföringar mellan år ska ske.  
     forts 
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Forts KF § 22 
 
 
Ordförande frågar fullmäktige hur det ställer sig till förslagen och finner att 
fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag och avslår 
Erik Fasteviks, C, tilläggsförslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medel för följande projekt flyttas från 2023 år investeringsbudget till 2024 
års investeringsbudget:  
 Avsatta investeringsmedel för IT-verktyg 2023 inom barn- och 

utbildningsnämnden som kvarstod per 2023-12-31, 984 tkr, överförs till 
2024 års investeringsbudget.  

 Avsatta investeringsmedel om 1 400 tkr för år 2023 inom projektet Thor 
6 överförs till 2024 års investeringsbudget.  

 Avsatta investeringsmedel om totalt 3 118 000 kr för 2023 inom 
kommunstyrelsen för projekten Tennisbana Olofsborg, 600 000 kr, 
Pendlarparkering Tväråbäck, 150 000 kr Vändan 1, 1 068 000 kr samt 
Snickargårdens entré, 1 300 000 kr överförs till 2024 års 
investeringsbudget. 

 
Reservation 
Anders Nilsson, C, Matilda Lundberg, C, Erik Fastevik, C, Hanna Lundberg, 
C, Tommy Bingebo, C, Ingmarie Lindqvist, C, Sandra Bingebo, KD, 
Elisabeth Essebro, KD, och Krister Andersson, MP, reserverar sig mot 
beslutet att avslå Erik Fasteviks, C, tilläggsförslag.  
____ 
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KF § 23 Dnr 2024/000044 
 
Revisionen - Information till kommunfullmäktige 2024 
 
Ärende 
Kommunfullmäktiges presidium har i samråd med revisionen beslutat att 
revisionen ska delta på fullmäktiges sammanträden för att informera om 
aktuella revisioner och ge ledamöterna möjlighet att ställa frågor till 
revisionen. Revisionens ordförande Jan-Olof Bingebo, C, deltar och berättar 
att de arbetar med en granskning av välfärdsbrott inom kommunen. Utöver 
det har de den senaste tiden arbetat med granskning av årsredovisningen 
och grundläggande granskningar av respektive nämnd, där de bland annat 
träffar presidierna i varje nämnd och utifrån det tar beslut om vilka 
fördjupade granskningar som ska genomföras under året. Revisionen har 
även påbörjat arbetet inför upphandling av nya revisionstjänster, då den 
nuvarande upphandlingen enbart sträcker sig till årsskiftet.  
 
Revisionens samtliga granskningar går att läsa på kommunens hemsida, 
https://vannas.se/kommun-och-politik/politik-
ochsammantraden/revision-och-granskning 
Aktuella rapporter biläggs även som meddelanden till kommunfullmäktige 
under ärendet meddelanden. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen från revisionen läggs till handlingarna. 
____ 
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KF § 24 Dnr 2024/000036 
 
Revisionens budgetäskande för 2025 
 
Ärende 
Kommunfullmäktiges presidium erhöll den 6 februari 2024 revisorernas 
äskande om anslag för 2025. Revisionen äskar om 830 tkr för år 2025 och 
anger att de inte kan lämna prognos för 2026-2027 på grund av ny 
upphandling som kommer att ske under hösten och träda i kraft från den 1 
januari 2025.  
 
Kommunfullmäktiges presidium har berett ärendet, i enlighet med 
kommunallagen. Presidiet godkänner att revisionen inte lämnat äskande för 
de kommande åren utifrån den förklarade anledningen. Presidiet föreslår att 
revisionen beviljas 780 tkr för 2025 och att revisionen minskar på antalet 
fördjupade verksamhetsgranskningar från 3-4 per år till två. Presidiet 
önskar också att revisionen följer upp vilka förändringar som genomförts i 
verksamheterna efter granskning för att säkerställa att granskningen har 
gett effekt till exempel genom enklare kontroller.  
 
Beslutsunderlag 
Yttrande kommunfullmäktiges presidium, 2024-04-17 
Revisionens äskande för 2025, 2024-02-06 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Revisionen tilldelas en budgetram om 780 tkr för år 2025. 
____ 
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KF § 25 Dnr 2024/000075 
 
Information om platsvarumärket 
 
Ärende 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 29 april deltar Emelie 
Höglander, näringslivsutvecklare för besöksnäring och handel, samt Sofia 
Carlström, kommunikatör, för att berätta om arbetet med Vännäs nya 
platsvarumärke. Syftet med platsvarumärket är att synliggöra Vännäs bättre 
mot nya invånare, medarbetare, besökare och företag.  
 
Arbetet med att ta fram ett platsvarumärke har pågått under 2023 och 
början av 2024 och omkring 1 000 personer, såväl barn som ungdomar, 
näringsliv, politiker och övriga medborgare, har varit involverade med att 
lyfta fram det bästa med Vännäs, till exempel genom enkäter och 
workshops. Platsvarumärket är inte detsamma som 
kommunorganisationens varumärke utan är till för alla som har anknytning 
till kommunen som plats. Det ägs inte av någon utan formas av de som bor 
på platsen, vad som sägs om platsen, av bilder, och av det som händer på en 
plats. 
 
Beslutsunderlag 
Presentation om arbetet med platsvarumärket, 2024-04-29 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen om arbetet med platsvarumärket läggs till handlingarna.  
____ 
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KF § 26 Dnr 2024/000073 
 
Redovisning av partistöd erhållet 2023 samt utbetalning för 2024 
 
Ärende 
Kommuner och landsting har möjlighet att ge partistöd till partier i sitt 
fullmäktige med syfte att stärka partiets roll i den lokala demokratin. Senast 
vid juni månads utgång ska redovisning av hur partistödet för föregående år 
använts göras. Partier som inte lämnar in redovisning har inte rätt att få 
partistöd det kommande året. Partistöd utbetalas enligt fastställt reglemente 
och ges endast till de partier som har minst en fastställd ledamot i 
kommunfullmäktige vid årets ingång.  
 
Kommunfullmäktige ska besluta om redovisning och granskningsrapport 
för respektive parti visar att partistödet har använts för att stärka den lokala 
demokratin under perioden 1 januari - 31 december och om stöd kan 
utbetalas för innevarande år. Redovisning behandlas löpande av 
kommunfullmäktige allt eftersom partierna lämnar in dem. Till 
sammanträdet i april månad har S och M lämnat in sina redovisningar. 
Övriga partiers redovisningar behandlas vid kommande sammanträde om 
de lämnas in i tid. 
 
Beslutsunderlag 
Redovisning Socialdemokraterna, Moderaterna 
Reglemente Partistöd Vännäs kommun, antaget KF 2014-04-28 § 47 
 
Ärendets behandling 
Agneta Nilsson, M, och Christer Wirth, M, deltar inte i behandlingen av 
Moderaternas redovisning på grund av jäv.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisning och granskningsrapport för 2023 godkänns för Moderaterna 
och Socialdemokraterna.   
 
Partistöd enligt reglemente utbetalas för 2024 till Moderaterna och 
Socialdemokraterna.  
 
Övriga partiers redovisning behandlas vid nästkommande sammanträde 
med kommunfullmäktige. 
____ 
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KF § 27 Dnr 2024/000045 
 
Interpellationer 2024 
 
Ärende 
En ledamot av kommunfullmäktige, eller en tjänstgörande ersättare, får 
ställa en större fråga i form av en interpellation. Den ska vara skriftlig. Den 
kan lämnas in i förväg eller ställas direkt på sammanträdet. Vad som övrigt 
gäller för interpellationer framgår av kommunallagen 5 kap §§ 59-63 och 
fullmäktiges arbetsordning § 32. En interpellation kan leda till debatt i 
fullmäktige. 
 
Ingen interpellation ställs.  
____ 
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KF § 28 Dnr 2024/000037 
 
Avgift för kommunal familjerådgivning 2024 
 
Ärende 
Familjerådgivning är en verksamhet som kommunerna är skyldiga att 
bedriva enligt Socialtjänstlagen. Den har som huvudsyfte att genom 
terapeutiska samtal hjälpa par med relationssamtal. Vård- och 
omsorgsnämndens ambition är kommunens familjerådgivning ska hålla 
högkvalitativ standard. På grund av låg ärendemängd har det varit svårt för 
kommunens familjerådgivare att upprätthålla kompetensen. Vård- och 
omsorgsnämnden beslutade därför vid sitt sammanträde den 8 februari 
2024 att genom avtal låta Umeå kommun ansvara för att erbjuda Vännäs 
kommuns invånare tillgång till deras Familjerådgivning. 
 
Familjerådgivning är sedan beslut i kommunfullmäktige 2013 avgiftsfritt. 
Skälet som då angavs var att uppföljning och krav på obetalda avgifter inte 
skett och att det i praktiken innebar att vissa medborgare betalade för 
tjänsten och andra inte. Vännäs kommun har idag fullgoda rutiner för både 
fakturering, uppföljning och kravställande på obetalda avgifter.  
 
Vännäs kommun tillhör ett fåtal kommuner som erbjuder kostnadsfri 
familjerådgivning. För 2023 har avgifterna i undersökningen varierat 
mellan 200–650 kr/rådgivningstillfälle. Patientavgift för öppenvård inom 
Region Västerbotten är för 2024, 300 kr per besök. Vård- och 
omsorgsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att Vännäs 
kommun inför avgift för familjesamtal och att avgiften följer region 
Västerbottens patientavgift för öppenvård. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2024-04-16, § 29 
Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-03-05, § 13 
Protokoll vård- och omsorgsnämnden, 2024-02-08, § 15 
Tjänsteskrivelse Ulrica Westerlund, 2024-02-06 
 
Förslag under sammanträdet 
Elisabeth Essebro, KD, föreslår att besök hos familjerådgivningen ska vara 
avgiftsfri och om sökande uteblir från besök tas en avgift om 500 kr ut samt 
ett tillägg att vård- och omsorgsnämnden återkommer till fullmäktige med 
redovisning om hur stort nyttjande tjänsten har.  
 
Ajournering begärs och genomförs.  
 
Henric Jakobsson, S, föreslår bifall till vård- och omsorgsnämndens förslag 
om att summan följer region Västerbottens patientavgift för öppenvård, f.n. 
300 kr. Han föreslår vidare avslag på Elisabeth Essebros, KD, tilläggsförslag 
och anser att uppföljning bör ske i vård- och omsorgsnämnden, inte i 
fullmäktige. 
          forts 
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Forts KF § 28 
 
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag om att anta den föreslagna 
taxan från vård- och omsorgsnämnden och ett förslag från Elisabeth 
Essebro, KD, om att besök ska vara avgiftsfria. Dessutom finns ett 
tilläggsförslag om redovisning till fullmäktige av nyttjande.  
 
Ordförande frågar först fullmäktige om taxan och finner att fullmäktige 
beslutar i enlighet med den föreslagna taxan från nämnden. Ordförande 
frågar därefter kommunfullmäktige om tilläggsförslaget om redovisning till 
fullmäktige och finner att fullmäktige avslår tilläggsförslaget. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Vännäs kommun beslutar att ta ut avgift för familjerådgivning som följer 
region Västerbottens patientavgift för öppenvård (för närvarande 
300kr/tillfälle). 
 
Reservation 
Elisabeth Essebro, KD, och Sandra Bingebo, KD, reserverar sig skriftligt mot 
avslaget både på taxan och tilläggsförslaget. Krister Andersson, MP, 
reserveras sig muntligt mot avslaget på tilläggsförslaget.  
____ 
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FAMILJERÅDGIVNING 
RESERVATION till § 28 på vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 240429. 

Vi reserverar oss mot majoritetens förslag att avgiftsbelägga 
familjerådgivning till förmån för eget förslag. Vi anser i enlighet med vårt 
yrkande att familjerådgivningen ska fortsatt vara avgiftsfri för barnens 
skull.  

Grunder. 

Kommunfullmäktige har att ta ställning till om familjerådgivning fortsatt ska vara 
avgiftsfri eller om avgift ska tas ut. Vi Kristdemokrater anser att 
familjerådgivningen fortsatt ska vara avgiftsfri men att avgift ska tas ut för 
uteblivet besök. Enligt information från vård- och omsorgsnämnden har det varit 
ett problem att par bokat tid för rådgivning men sedan inte dykt upp på bokade 
besök. En avgift om 500 kr för uteblivet besök bör vara ett tillräckligt incitament 
för att komma på avtalad tid.  

Vi yrkar på tre att-satser:  

- Att kommunfullmäktige beslutar att familjerådgivningen fortsatt ska vara 
avgiftsfri. 

- Att om man inte nyttjar bokad tid ska avgift om 500 kr debiteras. 

- Att vård- och omsorgsnämnden återkommer till fullmäktige med redovisning hur 
stort nyttjande tjänsten har.  

Vi reserverar oss mot majoritetens avslag på alla tre att-satserna och kan 
konstatera följande:  

Vi beklagar att majoriteten inte förstår vikten av att ha låg tröskel till 
familjerådgivningen. Vi menar att avgiften kan ha hämmande effekt om man går 
till familjerådgivning eller inte vilket i slutändan drabbar barnen.  

Majoritet biföll inte ens sista att-satsen om att vård- och omsorgsnämnden ska 
återkomma till fullmäktige årligen med en redovisning över hur tjänsten nyttjas. 
Det måste betyda att majoriteten inte anser frågan överhuvudtaget vara viktig och 
därför inte ger frågan dignitet. Detta beklagar vi.  

Vi anser alltså i enlighet med vårt yrkande att familjerådgivningen fortsatt 
ska vara avgiftsfri och beklagar majoritets agerande och synpunkt på de tre 
att satserna.  

Elisabeth Essebro  Sandra Bingebo 
Ledamot Kommunfullmäktige (KD)         Tjänstgörande ersättare kommunfullmäktige (KD) 
 

 

Vännäs Kommunfullmäktige 
KF 29 april 2024 
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KF § 29 Dnr 2024/000039 
 
Revidering av plan- och miljönämndens reglemente 
 
Ärende 
I en kommunal verksamhet är personuppgiftsansvaret enligt 
dataskyddsförordningens bestämmelser knutet till respektive nämnd för de 
personuppgifter som förekommer i den egna verksamheten. Ett reglemente 
för nämnden kan i vissa fall användas i stället för 
personuppgiftsbiträdesavtal, PUB-avtal, för reglering av 
personuppgiftsansvar mellan nämnder i kommun eller region. Sveriges 
kommuner och regioner har föreslagit en text att använda i nämndens 
reglemente.  
 
Plan- och miljönämnden har kompletterar sitt reglemente med detta. 
Kommunfullmäktige ska besluta om reglementen. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2024-04-16, § 30 
Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-03-05, § 15 
Protokoll plan- och miljönämnden, 2024-02-12, § 5 
Tjänsteskrivelse, Helene Jonsson, 2023-12-28 
SKR- reglemente istället för PUB-avtal 2023-04-03 
Förslag på uppdaterat reglemente, plan- och miljönämnden 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Reviderat reglemente för plan- och miljönämnden antas. 
____ 
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KF § 30 Dnr 2022/000158 
 
Riktlinjer för bostadsförsörjning i Vännäs kommun 2024–2027 
(bostadsförsörjningsprogram) 
 
Ärende 
Kommunen ska enligt Lag (2000:1383) om kommunernas 
bostadsförsörjningsansvar, som infördes 1 januari 2001, planera 
bostadsförsörjningen i syfte att skapa förutsättningar för alla i kommunen 
att leva i goda bostäder och för att främja att ändamålsenliga åtgärder för 
bostadsförsörjningen förbereds och genomförs. Kommunerna ska därför ta 
fram riktlinjer för bostadsförsörjningen, vilket även kallas för 
bostadsförsörjningsprogram. Riktlinjer för bostadsförsörjningen ska antas 
av kommunfullmäktige under varje mandatperiod. 
Bostadsförsörjningsprogrammet anger inriktning för den fysiska 
planeringen och utgör underlag för detaljplanering samt redovisar 
planberedskapen för nya bostäder i kommunens tätorter. 
 
Förslaget till kommunens riktlinjer för bostadsförsörjning lyftes till 
kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 februari 2024 och har efter detta 
varit på remiss till närliggande kommuner, Region Västerbotten och till 
samtliga partier som är representerade i kommunfullmäktige i Vännäs. 
Inkomna synpunkter har sammanställts och redovisas i en särskild 
redogörelse, redogörelsen biläggs denna tjänsteskrivelse. 
 
Det färdiga förslaget till bostadsförsörjningsprogram ska antas av 
kommunfullmäktige. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2024-04-16, § 26 
Tjänsteskrivelse, Carola Nordlöf, 2024-04-08 
Förslag till Vännäs kommuns riktlinjer för bostadsförsörjning 2024–2027 
Särskild redogörsele för inkomna yttranden, april 2024 
Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-06, § 8 
Tjänsteskrivelse, Carola Nordlöf, 2024-01-26 
 
Förslag under sammanträdet 
Krister Andersson, MP, föreslår att ärendet återremitteras för att tydliggöra 
hur samtliga hållbarhetsmål inom Agenda 2030 och samtliga nationella 
miljömål beaktas. 
 
Erik Fastevik, C, föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag om att anta 
riktlinjer för bostadsförsörjning.  
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till återremiss och ett förslag 
till bifall av riktlinjerna. Förslaget om återremiss prövas först.  
 
           forts 
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Forts KF § 30 
 
 
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet ska återremitteras eller avgöras 
idag och finner att fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
Därefter frågar ordförande fullmäktige om riktlinjerna ska bifallas och 
finner att fullmäktige beslutar så.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Riktlinjer för bostadsförsörjning i Vännäs kommun 2024-2027 antas. 
 
Reservation 
Krister Andersson, MP, reserverar sig mot att ärendet avgörs idag och inte 
återremitteras.  
____ 
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KF § 31 Dnr 2023/000062 
 
Partnerskap med kommunen Slobozhanske i Ukraina  
 
Ärende 
Vännäs kommun har sedan juni 2023 ingått i projektet Bridges of trust för 
att utveckla ett partnerskap med kommunen Slobozhanske i Ukraina. 
Arrangör av projektet är Council of European Municipalities and regions 
(CEMR). Syftet med partnerskapet är att stötta Ukrainas motstånd mot den 
ryska invasionen och att bidra till landets återuppbyggnad och fortsatta 
utveckling av demokrati och decentralisering. Partnerskapet är inte samma 
sak som att vara en vänort. Just nu är 13 svenska kommuner delaktiga i 
projektet med partnerskap. Vännäs - Slobozhanske var det första av dessa 
partnerskap som bildades.  
Representanter från Slobozhanske var under hösten på studiebesök i 
Vännäs som kommunfullmäktige tidigare har fått information om. På 
kommunfullmäktiges sammanträde den 12 mars berättade biträdande 
kommunchef Henrik Åström om hur projektet fortsätter, bland annat 
genom att berätta aktuellt läge i Slobozhanske.  
 
På sammanträdet den 29 april 2024 redogör han för det aktuella läget i 
området efter nya attacker. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen om det aktuella läget i kommunen Slobozhanske i Ukraina 
läggs till handlingarna. 
____ 

https://sign.visma.net/sv/document-check/77223c00-3576-4002-9a07-a0fa184f4e90

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



 
Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
26(29) 

2024-04-29 
 

 
 

  
 

 
 

KF § 32 Dnr 2024/000088 
 
Medborgarförslag från Elever åk 6, Vegaskolan, om gratis 
busskort för skolelever under sommaren - NYTT 
 
Ärende 
Fem elever, Asiya, Lovisa, Emelie, Elsa och Liv, från årskurs 6 på 
Vegaskolan, har skickat in ett medborgarförslag till kommunen om gratis 
busskort under sommarlovet.  
 
Kommunfullmäktige ska besluta om medborgarförslaget får väckas och 
vilken nämnd som i sådana fall ska utreda och besluta om det. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag från elever i åk 6, Vegaskolan, 2024-02-22 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget väcks och överlämnas till kommunstyrelsen.  
____ 
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KF § 33 Dnr 2024/000097 
 
Erik Fastevik, C, Motion om operativ samverkan - NYTT 
 
Ärende 
Erik Fastevik, C, har den 29 april 2024 lämnat in en motion om operativ 
samverkan och informationsdelning mellan statliga myndigheter, 
kommuner och samarbetspartners.  
 
Kommunfullmäktige ska besluta om motionen får väckas, och i sådana fall, 
vilken nämnd som ska utreda den innan motionen åter kommer till 
fullmäktige för beslut.  
 
Beslutsunderlag 
Motion, Erik Fastevik, 2024-04-29 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen väcks och remitteras till kommunstyrelsen.  
____ 
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KF § 34 Dnr 2024/000012 
 
Peter Sohlman, S, - Avsägelse av uppdrag 
 
Ärende 
Peter Sohlman, S, har den 16 januari 2024 lämnat in en avsägelse av 
samtliga sina politiska uppdrag, vilket innebär uppdrag som ersättare i 
barn- och utbildningsnämnden  
 
Kommunfullmäktige ska bevilja avsägelser samt, om så sker, välja nya 
ledamöter och ersättare. 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 12 mars 2024 beviljades Peter 
Sohlmans, S, avsägelse men platsen som ersättare lämnades vakant. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunfullmäktige 2024-03-12, § 13 
Avsägelse Peter Sohlman, S, 2024-01-16 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Platsen som ersättare i barn- och utbildningsnämnden lämnas för tillfället 
vakant.  
____ 

https://sign.visma.net/sv/document-check/77223c00-3576-4002-9a07-a0fa184f4e90

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



 
Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
29(29) 

2024-04-29 
 

 
 

  
 

 
 

KF § 35 Dnr 2024/000002 
 
Redovisning av meddelanden 2024 
 
Ärende 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 29 april redovisas aktuella 
meddelanden. 
 
Meddelanden 
Verksamhetsberättelse 2023, biosfärområdet Vindelälven-Juhttátakhkka 
medlemsbrev Biofuel region Vännäs 
Primärkommunala delegations protokoll 2024-03-20 
Revisionsgranskning - uppföljande granskning av underhåll inom gator och 
va 
Meddelande från överförmyndarnämnden 
Grundläggande revisionsgranskning nämnder och bolag avseende 2023  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen av meddelanden läggs till handlingarna. 
____ 
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